
 
Møte i fylkesbiblioteksjefskollegiet 
 
Tidspunkt: tirsdag 11. mars 2025 klokka 12 – 14   
Sted: Teams   
Til stede: Hildegunn Hestnes (Trøndelag), Heidi Hovemoen (Akershus, Buskerud og Østfold), Tone Nyseter (Innlandet), Mona Iren Auganæs (Møre og 
Romsdal), Nina Stenbro (Agder), Anita Munch Kulset (Nordland), Britt Ellingsdalen (Rogaland), Elin Golten (Vestland), Maria Guribye (Telemark), Silje Eggum 
(Vestfold), Mona Magnussen (Troms) 

Gjester: Kim Tallerås (OsloMet), Marit Kristine Ådland (OsloMet), Trygve Kikut (Bibliotek24), Marius Græsby (Innlandet)  

Forfall: Merete Lie (Oslo), Sunniva Knutsen (Finnmark) 

Møteinnkalling og møteledelse: Britt Ellingsdalen, Rogaland 

Referent: Maria Guribye, Telemark 

 

 Sak Meldt av  Oppfølging / referat 
 

1 Samarbeid og dialog 
med OsloMet  

AU v/Tone 
Nyseter 

AU v/Tone Nyseter hadde møte med instituttleder ved ABI, Kim Tallerås, 22.1.25 vedrørende tettere 
samarbeid om forskningsformidling og generell dialog og orientering om saker utdanning/praksisfelt.  
 
Kim Tallerås la frem noen punkter med tanke på hva det kan være aktuelt å samarbeide og samsnakke 
om.  

- Etter- og videreutdanning  
- Ny master – OsloMet har akkurat lagt frem sin nye ordning for masterprogram, de første 

studentene starter høsten 2025, muligheter for både heltidsstudier og enkeltemner 
- Forskningssamarbeid (eksempler: Storbyundersøkelsen, en mulig tettstedundersøkelse, 

bibliotekene som offentlighetsarenaer, krise/beredskap)  
- Offentlig sektor PHD 



 
Fylkesbibliotekene oppfordres til å melde inn temaer til bachelor- og masteroppgaver.  
 
AU holder kontakten med OsloMet for å avtale videre samarbeid.  
 

2 Bibliotek24  Rogaland 
v/Britt 
Ellingsdalen 

Trygve Kikut informerte. Prosjektet er formelt avsluttet. Siste møte i styringsgruppa ble holdt 4. mars.  
6. februar ble en virksomhetsoverdragelse til KS startet. Sluttrapport er skrevet. 
https://bibliotek24.no/wp-content/uploads/2025/03/Sluttrapport-Digin.pdf 
Det kommer en tilføyelse knyttet til økonomi for 2025 som ikke er klar ennå.  
 
1. mai går Bibliotek24 offisielt over til KS Digital. De ansatte i Bibliotek24, Trygve Kikut og Thomas 
Grønli kommer til å ha kontor i Tønsberg, men være knyttet til KS Digital i Oslo. De håper å være på 
plass i nye lokaler 1. april.  
 
Det blir sendt ut faktura til fylkene i mai eller juni for det som da gjenstår av 2025.  
 
Trygve uttrykker ønske å delta på minst ett bibliotekledermøte i hvert fylke hvert år, og de ser også på 
muligheten for å sette ned et brukerråd.  
 
Det jobbes videre med løsning for e-bøker.  
  

3 Fylkesbibliotek-
konferanse 7.-8. mai 

Agder 
v/Nina 
Stenbro 

Gjennomgang av program og tilbakemeldinger. Det jobbes videre med programmet. Agder v/ Nina 
Stenbro kobler på noen av de andre fylkesbibliotekene for å få hjelp til siste rest av planlegging. 
 
Minner om påmeldingsfristen 31. mars.  

4 Folkebibliotekene i 
Norge - oppfølging av 
rapport  
 

AU 
 

Det er snart ett år siden rapporten ble publisert. Marius Græsby har jobbet mye det siste året med å 
presentere resultatene i mange ulike forum. Har blant annet presentert rapporten for 
fylkeskulturdirektørene og KS. Marius har laget en nøytral mal som kan brukes i fylkene for å legge 
frem rapporten lokalt. Innlandet fylkesbibliotek fører en logg over hvor resultatene er presentert. 
Send derfor e-post til Tone eller Marius dersom man informerer om rapporten sånn at det kommer 
med i loggen.  
 

https://bibliotek24.no/wp-content/uploads/2025/03/Sluttrapport-Digin.pdf


https://innlandetfylke.no/_f/p1/iece7ca95-0dc5-4d19-9399-a4f58f1f8cf3/folkebibliotekene-i-norge-
2024-statusrapport-om-bemanning-og-kvalitet.pdf 
 

5 Fylkeskulturdirektør-
møte 14. mars -  
biblioteksaker  

AU v/Tone 
Nyseter 

Det er to saker som kommer opp denne gangen.  
- Bibliotek og beredskap 
- Etterlysning av mandat fra KUD til NB knyttet til utlån av e-bøker og e-lydbøker 

6 Bibliotek og bærekraft  Telemark 
v/Maria 
Guribye  

Telemark fylkesbibliotek og Vestfold fylkesbibliotek er med i et prosjekt sammen med flere 
folkebibliotek og NBF knyttet til bærekraft. 
https://bibliotekutvikling.no/prosjektbank/prosjekt/baerekraftig-utvikling-av-bibliotek/ 
 
Prosjektet er støttet av NB og er i sitt andre år. Et av tiltakene i prosjektet er å dele erfaringene med 
andre bibliotek. Det planlegges derfor en turné rundt i fylkene for å dele kunnskap og på den måten 
bidra til at enda flere bibliotek tar et enda større bærekraftsansvar. Prosjektet tar kontakt med de 
enkelte fylkesbibliotekene for å planlegge hvordan kunnskapen kan deles på best mulig måte.  
  

7 Kulturytring 2025  Rogaland 
v/Britt 
Ellingsdalen 

Det er sendt inn forslag til en programpost på årets Kulturytring i Drammen med tittelen «Hva kan 
bibliotekene bidra med i en krisesituasjon?». Forslag til samtaledeltakere sendes til Britt som holder i 
det.  

8 Kompetansekrav i 
bibliotek 

AU v/Tone 
Nyseter 

BF v/Ola Eiksund har tatt kontakt med AU og han deltok også på møte i AU 25.2.25. AU ønsker at vi i 
kollegiet skal drøfte hva kvalifikasjonskravet i loven betyr i praksis og hvordan status i de ulike fylkene 
er med tanke på hvor lett det er å rekruttere fagutdannede biblioteksjefer.  
 
Temaer som kom opp i diskusjonen: 

- Biblioteksjefenes ansvarsområde 
- Hvordan formulerer man utlysningsteksten?  
- Hvordan følges nye ledere opp i kommunene? Hva kan vi bidra til i fylkesbibliotekene? Kan vi i 

fylkene jobbe mer med lederutvikling i fellesskap?  
- Hva er egentlig kvalitet i bibliotekene? Er det andre kvalitetskriterier som kan være vel så 

viktig? 
- I mange små kommuner er man kanskje alene, og da blir ledelsesbegrepet noe annet 

 
Diskusjonen følges opp i senere møter.  
 

https://innlandetfylke.no/_f/p1/iece7ca95-0dc5-4d19-9399-a4f58f1f8cf3/folkebibliotekene-i-norge-2024-statusrapport-om-bemanning-og-kvalitet.pdf
https://innlandetfylke.no/_f/p1/iece7ca95-0dc5-4d19-9399-a4f58f1f8cf3/folkebibliotekene-i-norge-2024-statusrapport-om-bemanning-og-kvalitet.pdf
https://bibliotekutvikling.no/prosjektbank/prosjekt/baerekraftig-utvikling-av-bibliotek/


 

9 Eventuelt  Heidi Hovemoen (Akershus, Buskerud og Østfold) meldte inn sak med spørsmål om hvordan fylkene 
har tenkt til å forvalte midlene knyttet til leselyststrategien? Søknadsprosess? Vi rakk ikke dele noe i 
dette møtet, men løfter det i Teams for å kunne dele tanker med hverandre der.  

 

 


